
Zloženie komisie výstav-
by, územného plánovania a 
životného prostredia jej pred-
seda Michal Antal predstavil 
v tomto zložení: Ján Figuli, 
Július Bálit, poslanci, Peter 
Hruška, Jaroslav Jáchim, 
zástupcovia občanov a Pavel 
Ďurik, zapisovateľ.
V závere rokovania sa 

hovorilo o rozvojových a 
aktuálnych otázkach obce, 
ktoré už boli prerokované aj 
na predchádzajúcich zasad-
nutiach obecného zastupi-
teľstva v minulom volebnom 
období, pretože noví poslan-
ci neboli o nich informovaní 
a bolo nutné sa k nim v dis-
kusii vyjadriť.

(bh)

Z obsahu:
- najúspešnejší 
športovci okresu

- zasadnutie obecného 
zastupiteľstva

- pravidelné rubriky
- osudy 
Novoklenovčanov

- štartujú jarné futba-
lové odvety

V piatok 23. februá-
ra sa na javisku Miestne
ho kultúrneho stredis-
ka v Klenovci netradične 
stretli športovci a reprezen-
tanti tanečného, hudobné-
ho a speváckeho umenia 
na 41. ročníku vyhodnote-
nia najúspešnejších špor-
tovcov okresu Rimavská 
Sobota za rok 2006. Tento 
sviatok športu, ktorý orga-
nizovalo Okresné združenie 
telesnej kultúry v Rimavskej 
Sobote a obec Klenovec, sa 
k nám vrátil po niekoľkých 
rokoch. Hosťom tohto podu-
jatia bola Mgr. Jana Uhríno-
vá, prednostka Obvodného 
úradu v Rimavskej Sobote. 
Okresné združenie telesnej 
kultúry v Rimavskej Sobote 
zastupovali jeho podpredse-
dovia JUDr. Štefan Szántó 
a Štefan Makši, ako aj čle-
novia jeho výkonného výbo-
ru Igor Antal a Štefan Štefá-
nek. Slávnostný večer, ktorý 
uzavrel jeden športový rok 
nášho okresu, otvoril Ján 
Dovala, predseda Okresného 

Najúspešnejší športovci okresu za rok 2006: Adam Cibuľa 
(v strede) v kategórii dospelých, Igor Molnár (vľavo) medzi 
dorastencami a Dorota Balciarová v kategórii žiakov. 

Sobota, ktorá je majsterkou 
republiky v karate. Okrem 
toho bola prvá na Sveto-
vom pohári vo Švédsku a na 
medzinárodnom turnaji v 
holandskom Rotterdame. V 
tejto kategórii mal aj Kleno-
vec svoje zastúpenie, keď na 
piatom mieste skončili Deni-
sa Antalová a Nikola Lichan-
cová, úspešná dvojica na 
bedmintonových súťažiach v 
rámci kraja, SR a medziná-
rodných turnajoch.

Zo zasadnut ia  obecného zastupiteľstva

združenia telesnej kultúry 
v Rimavskej Sobote a sláv-
nostný príhovor predniesol 
JUDr. Pavel Struhár, staros-
ta obce Klenovec. A potom 
už javisko patrilo malým i 
veľkým športovcom, ktorí vo 
svojich športových disciplí-

nach dosiahli najvýraznej-
šie výsledky v súťažiach nie-
len na Slovensku, ale aj na 
medzinárodnej úrovni. 
V kategórii žiakov sa na 

prvom mieste umiestni-
la Dorota Balciarová, člen-
ka TJ ŠK Uraken Rimavská 

Najúspešnejší športovci okresu

Vo štvrtok 22. februára sa 
v zasadačke Obecného úra-
du v Klenovci konalo riadne 
zasadnutie obecného zastu-
piteľstva, na ktorom hneď 
v úvode poslanec Ján Figu-
li zložil zákonom predpísaný 
sľub poslanca, pretože sa z 
pracovných dôvodov nemo-
hol prvého zasadnutia obec-
ného zastupiteľstva zúčast-
niť. Následne už poslanci 
rokovali podľa vopred stano-
veného programu. Jedným z 
hlavných bodov bola infor-
mácia starostu obce JUDr. 
Pavla Struhára o činnosti 
obecného úradu od posled-
ného zasadnutia obecné-
ho zastupiteľstva, v ktorej, 
okrem iného, zdôraznil, že 
sa začali rekonštrukčné prá-

ce sociálnych zariadení v 
priestoroch Miestneho kul-
túrneho strediska v Klenov-
ci a výstavba kanalizácie pri 
dome smútku.
Dôležitou časťou rokovania 

bolo schválenie členov jed-
notlivých odborných komi-
sií, ktoré budú na návrh ich 
predsedov v tomto voleb-
nom období pri obecnom 
úrade pracovať. Ing. Michal 
Kňažek, predseda finančnej 
komisie a správy obecného 
majetku, zostavil komisiu v 
zložení Ing. Štefánia Dova-
lová, poslankyňa, Bc. Edi-
ta Bartová, Ján Parobek a 
Ondrej Sihelský, zástupco-
via občanov, Eva Trnavská, 
zapisovateľka.

Predsedníčka komisie kul-
túry, mládeže, vzdelávania 
a športu Stanislava Zvarová 
navrhla do komisie z radov 
poslancov Jána Dovalu a 
Mateja Kaľavského, za obča-
nov Mgr. Janku Mrnkovú, 
Mgr. Andreu Vrbinskú, 
Richarda Bálinta a za zapi-
sovateľku Magdalénu Mon-
coľovú.
Na návrh Mgr. Kataríny 

Zamborovej, predsedníč-
ky sociálnej komisie bude 
zloženie tejto komisie nasle-
dovné: Mgr. Zlata Kaštano-
vá, poslankyňa, MUDr. Ján 
Šoltés, Zuzana Ďuriková, 
Ivica Trnavská, neposlanci a 
Jarmila Parobeková, zapiso-
vateľka.

Foto: www.rimava.sk

(dokončenie na 2.strane)



*8.februára sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár zú-
častnil v Rimavskej Sobote 
na rokovaní Snemu Zdru-
ženia miest a obcí Gemera, 
kde bola zvolená okresná 
rada, ktorej predsedom sa 
opätovne stal Mgr. Michal 
Bagačka. Snem odsúhla-
sil tiež delegátov na Snem 
Združenia miest a obcí Slo-
venska v Bratislave.

*12. februára sa na Úra-
de vlády v Bratislave stret-
li starosta obce Pavel Stru-
hár a zástupkyňa starostu 
Blažena Hrušková s pod-
predsedom vlády Dušanom 
Čaplovičom, s ktorým pre-
rokovali rozvojové otázky 
obce Klenovec a jeho náv-
števu v našom regióne.

*13. februára sa na Obec-
nom úrade v Klenovci us-
kutočnilo zasadnutie Mik-
roregiónu Sinec–Kokavsko, 
na ktorom bol prerokovaný 
návrh plánu práce mikro-
regiónu na rok 2007 a bola 
vyhodnotená účasť mikro-
regiónu na veľtrhu cestov-
ného ruchu FERIE 2007 v 
Kodani. Zasadnutia sa zú-
častnil JUDr. Pavel Stru-
hár, predseda mikroregió-
nu  a starosta obce.

*13. februára za účasti 
starostu obce zasadal na 
Obecnom úrade v Klenovci 
organizačný výbor 29. roč-
níka Gemersko – malohont-
ských folklórnych slávnos-
tí Klenovská rontouka, na 
ktorom sa rokovalo o ich 
programovej štruktúre.                                                                                     

*14. februára sa na Obec-
nom úrade v Klenovci us-
kutočnilo stretnutie sta-
rostu obce JUDr. Pavla 
Struhára s Ing. Zuzanou 
Klasovou, na ktorom sa 
pripravoval Plán sociálne-
ho a ekonomického rozvoja 
pre sociálne slabé obyva-
teľstvo.                                                                                      

*24. februára sa konala vý-
ročná schôdza Poľovného 
združenia SNP v Klenovci, 
ktorá hodnotila svoju čin-
nosť.                                                                                          

*27. februára sa v Rimav-
skej Sobote uskutočnilo 
stretnutie starostu obce 
Pavla Struhára a Pavla Ďu-
rika, pracovníka obecného 
úradu s Katarínou Mace-
nauerovou, odbornou pra-
covníčkou bytovej výstav-
by v Rimavskej Sobote, na 
ktorom sa hľadali možnos-
ti dofinancovania výstavby 
sociálnych bytov v Klenov-
ci.
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Udialo sa ... Najúspešnejš í  športovci  okresu

(bh)

(dokončenie zo strany 1)
Kategória dorastencov uro-

bila Klenovčanom mimoriad-
nu radosť, keď sa na druhom 
mieste umiestnila Dominika 
Rebová, bedmintonistka TJ 
Družstevník Klenovec, kto-
rá je majsterkou republiky 
vo dvojhre, prvá skončila na 
Veľkej cene Prešova a záro-
veň je aj juniorskou repre-
zentantkou Slovenska. Prvé 
miesto v tejto kategórii patri-
lo Igorovi Molnárovi členo-
vi TJ ŠK Uraken Rimavská 
Sobota, ktorý je majstrom 
republiky a reprezentantom 
Slovenska. Prvý skončil na 
USA Open v Las Vegas, Bri-
tish Open v Londýne, Scot-
tish Open a na MS v Tokiu 
skončil na ôsmom mieste. 
V kategórii dospelých 

prvenstvo obhájil Adam 
Cibuľa, kulturista KK 
Hnúšťa, ktorý sa v roku 
2006 stal majstrom Európy 
a na majstrovstvách sveta v 

Ostrave skončil piaty. Stal 
sa tiež víťazom Veľkej ceny 
Rakúska. Je štvornásobným 
majstrom Európy v športo-
vej kulturistike.
Prvenstvo v kategórii špor-

tových kolektívov patrilo fut-
balovému mužstvu dospe-
lých FC Rimavská Sobota, 
ktoré skončilo v jesennej 
časti prvej ligy na prvom 
mieste a na jar bude hrať v 
prelínacej súťaži o postup do 
Corgoň ligy.
V technických športových 

činnostiach boli ocenení 
lodní maketári Ľuboš Uhrín 
v kategórii dorastencov a 
Ondrej Mišák v kategórii 
dospelých. Oblastný futbalo-
vý zväz vyhlásil za najúspeš-
nejšieho hráča Jána Zsírosa 
z FK Chanava a najlepšieho 
brankára Gabriela Szabóa z 
FK Blhovce.
Okresné združenie telesnej 

kultúry tiež ocenilo  JUDr. 

Pavla Struhára za podporu 
športových aktivít v okrese 
Rimavská Sobota.
V závere tohto významné-

ho spoločenského poduja-
tia starosta obce Klenovec 
JUDr. Pavel Struhár odo-
vzdal Ďakovný list Obecné-
ho zastupiteľstva obce Kle-
novec Ivanovi Majorskému 
za dlhoročný rozvoj športu v 
našej obci.
O dobrú náladu všetkých 

ocenených športovcov, ale 
aj prítomných priaznivcov 
športu sa postarali členky 
skupín moderného tanca 
Bzučo a Echo z Hnúšte, spe-
váčka Slávka Oláhová, Folk-
lórny súbor Vepor z Klenov-
ca so svojimi tanečníkmi, 
ženskou speváckou skupi-
nou a jej sólistkou Stanisla-
vou Zvarovou, ľudovou hud-
bou, ktorú vedie Ján Deme 
a nezabudnuteľnými heli-
gonkármi.

(bh)

Pri príležitosti vyhodnote-
nia najlepších športovcov 
okresu Rimavská Sobota za 
rok 2006 sme využili prí-
ležitosť a na tohtoročný 41. 
ročník, ale aj na zhodnotenie 
športu v našom regióne sme 
sa opýtali Klenovčana Jána 
Dovalu, predsedu Okresné-
ho združenia telesnej kultú-
ry v Rimavskej Sobote.

KN: Práve dnes sa skonči-
lo vyhodnotenie najlepších 
športovcov nášho okresu. 
Môžete nám, pán predse-
da, povedať, na koľkých 
ročníkoch ste sa zúčastnili 
a koľko ste ich organizova-
li ako predseda okresného 
výboru?

J.D.: Veľmi vysoko hodno-
tím toto podujatie, lebo 
ako okres patríme k tým, 

ktoré majú najdlhšiu tra-
díciu oceňovania športov-
cov na Slovensku. Keďže 
som dlhé roky pracoval vo 
výkonnom výbore okresu, 
celkovo som sa zúčastnil 
viac ako tridsiatich takých-
to vyhodnotení a ako pred-
seda som organizoval osem 
ročníkov. Tento posledný, 
41. ročník hodnotím veľmi 
dobre. Podľa športovcov, 
trénerov, funkcionárov, 
aj hostí mal celý priebeh 
vysokú úroveň, program 
sa páčil a najmä heligon-
kári si získali obdiv.

KN: Ktorý ročník bol z vášho 
pohľadu pre okres Rimav-
ská Sobota najúspešnejší. 
Aké najvýraznejšie talenty 
sa počas vášho pôsobenia 
objavili?

J.D.: Z môjho pohľadu bol 
najúspešnejší ročník, keď 
sa Adam Cibuľa stal majs-
trom Európy a potom 
bodoval aj na majstrov-
stvách sveta. Čo sa týka 
talentov musím povedať, 
že podmienkou  vyhodno-
tenia športovca okresu je, 
aby športovec pôsobil v 
kluboch v rámci okresu. 
Mnohí talentovaní špor-
tovci však odchádzajú štu-
dovať do rôznych miest a 
reprezentujú tak kluby, 
ktoré nepatria do nášho 
regiónu.  Podľa mňa výraz-
ným talentom, ktorý vyšiel 
z nášho okresu, je Zoltán 

Pálkovácz, reprezentant 
Slovenska v jude a účast-
ník olympijských hier,  tiež 
Jozef Palatinus, reprezen-
tant Slovenska v zápa-
sení a olympionik, Adam 
Cibuľa, majster Európy v 
kulturistike, Jozef Pisár, 
reprezentant Slovenska vo 
futbale, Barbora Bobrov-
ská, veľmi úspešná bed-
mintonistka.

KN: A aký je váš pohľad na 
šport v Klenovci?

J.D.: Sme radi, že tu máme 
Ivana Majorského a bed-
minton prosperuje. Vo fut-
bale by sa žiadalo viac pro-
gresívnych funkcionárov. 
Momentálne je Klenovec, 
čo sa týka výkonu doteraz 
najvyššie, lebo hrával len 
okresnú súťaž a momen-
tálne hrá piatu ligu a tak 
reprezentuje obec Kleno-
vec v rámci kraja. To je 
dobre.

KN: Ako vidíte budúcnosť 
športu v Klenovci?

J.D.: Podľa mňa musí 
nastúpiť nová, mladá, sol-
ventná generácia funkcio-
nárov, ktorá podporí nie-
len futbal, bedminton, ale 
aj iné športy, napríklad 
lyžovanie. Som optimista a 
vidím budúcnosť športu v 
Klenovci.

KN: Ďakujem za rozhovor.
(bh)

Na slovíčko ...
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Sme radi, že na 41. roč-
níku vyhodnotenia najús-
pešnejších športovcov okre-
su Rimavská Sobota mal 
aj Klenovec svoje zastúpe-
nie. Ukázalo sa, že už tra-
dične sa medzi ocenenými 
športovcami objavujú aj na-
ši bedmintonisti. Tento rok 
to boli dievčatá Dominika 
Rebová, Denisa Antalová a 
Nikola Lichancová. A tak nie 
náhodou Obecné zastupi-
teľstvo obce Klenovec udelilo 
ďakovný list Ivanovi Major-
skému, dlhoročnému tré-
nerovi a organizátorovi toh-
to mimoriadne úspešného 
športu v Klenovci. Pri tejto 
príležitosti sa ich Klenovské 
noviny opýtali:

KN: Môžete našim čitateľom 
prezradiť, kto vás priviedol 
k športu, kto vás priviedol 
práve k bedmintonu?

D.A.: Kamarátka Nika. Zob-
rala ma na tréning a tak 
som proste začala. Hrávala 
som aj basketbal, ale číslo 
jeden je pre mňa bedmin-
ton.

D.R.: Mňa priviedla mami-
na, ktorá niekedy hráva-
la, potom to bol môj brat 
a vlastne cez nich som sa 
dostala k tomuto športu. 
Začínala som aj s atletikou, 
ku ktorej ma viedol otec, 
ale potom som sa preorien-
tovala a už mi to zostalo.

N.L.: Mňa taktiež k bed-

mintonu priviedla rodina. 
Najmä otec a potom brat. 
Je to pre mňa šport číslo 
jeden.

I.M.: Môj pôvodný šport bol 
futbal, ktorý sa vždy hrá-
val v Klenovci. Môj brat 
bol známy futbalista. Hrá-
val pravé krídlo. Ja som 
bol ľavé krídlo. Potom som 
sa zranil. To som už mal 
27 rokov a bratranec Jan-
ko Barto, ktorý pracoval v  
Martine, doniesol bedmin-
tonovú sieť, rakety a tak 
sa  začal bedminton v Kle-
novci. Ja som sa vyliečil a 
začali sme hrať. Oficiálny 
začiatok bol v roku 1972, 
ale hrali sme už aj pred-
tým.

KN: Tak to boli začiatky bed-
mintonu v Klenovci. Za ten 
čas prešiel tento šport dl-
hú tridsaťpäťročnú cestu s 

mnohými úspechmi.
I.M.: Bolo to jedenásť rokov 
účinkovania družstva 
dospelých v slovenskej 
národnej lige. Bol to prvý 
titul majsterky Marienky 
Zamborovej, teraz MUDr. 
Rebovej v roku 1977 vo 
dvojhre dorastu, následne 
na to titul vo štvorhre med-

Verím v budúcnosť bedmintonu v Klenovci .. .

Duša klenovského bedmintonu, Ivan Majorský, v rozhovore 
pri preberaní ocenenia za rozvoj športu v obci.

zi dospelými. Potom prišli 
dva tituly majstrov Sloven-
ska dorasteneckých družs-
tiev. Mali sme vtedy dvoch 
kvalitných chlapcov a dve 
dievčatá a za odmenu sme 
išli do Prahy. Vtedy to bolo 
ešte Československo, teraz 
je to zahraničie, no ale tam 
sme už dostali „nakladač-
ku“. Potom rokom 1997 
začala éra vynikajúcich 
žiakov. Trikrát boli majst-
rami Slovenska. Medzitým 
sme vychovali najlepšiu 
hráčku v histórii Slovenska 
Barboru Bobrovskú, kto-
rá získala najviac medai-
lí zo všetkých hrajúcich aj 
nehrajúcich hráčok a mož-
no aj hráčov na Slovensku. 
Aj moja dcéra sa podieľa-
la na získaní niektorých 
titulov. Potom prišli ďalšie 
generácie a momentálne 
je táto, ktorá už aj získa-

la  medaily a ďalej ich chce 
získavať.

KN: A čo vy, dievčatá. Aké 
sú vaše úspechy?

D.A.: Minulý rok som získa-
la majstrovský titul. V dvoj-
hre, štvorhre, aj v mixe.

D.R.: Ja som tiež majsterkou 
tretí rok v dvojhre a teraz 

za najväčší úspech považu-
jem, že som sa dostala do 
reprezentácie Slovenska.

N.L.: Ja som na Majstrovst-
vách Slovenska bola prvá 
vo štvorhre, v mixe som 
obsadila druhé miesto a vo 
dvojhre tretie. A ešte majs-
trovstvá škôl. Tam som bo-
la štvrtá.

KN: Aké máte plány do 
budúcnosti. Čo by ste ešte 
chceli dosiahnuť?

D.A.: Ďalšie majstrovské 
tituly a dostať sa do repre-
zentácie.

D.R.: Ja by som chcela do
siahnuť prvenstvo na 
Majstrovstvách Slovenska 
a nejako sa presadiť aj v 
Európe.

N.L.: Ja tiež, podobne, by 
som chcela na Majstrovst-
vách Slovenska dosiahnuť 
dobré umiestnenie.

I.M.: Ja by som chcel vycho-
vať nových trénerov, nových 
rozhodcov. Snažím sa o to. 
No a úspech bedmintonu v 
Klenovci nie je len Major-
ský. Je to aj pán Lichanec, 
pán magister Rebo, začína 
teraz aj Richard Bálint, kto-
rý je už vrchný rozhodca a 
môže rozhodovať slovenské 
súťaže. To je veľký úspech. 
No môj vek je taký, aký 
je. Ja by som ešte tréno-
val ďalších 35 rokov, toľko 
má bedminton v Klenovci, 
ale asi to nepôjde. Prajem 
si však, aby títo spomenutí 
a možno aj ďalší preberali 
postupne  po mne štafetu.

KN: Podľa týchto slov je asi 
budúcnosť bedmintonu v 
Klenovci.

I.M.: Ja verím, že je. Verím 
v budúcnosť bedmintonu v 
Klenovci...

KN: Ďakujem za rozhovor 
a v mene redakčnej rady 
Klenovských novín, ako 
aj v mene našich čitateľov 
vám blahoželám k oce-
neniu. Želám vám ešte veľa 
úspechov vo vašej športo-
vej kariére.

Dominika Rebová

Priestory Veľvyslanec-
tva Slovenskej republiky v 
Budapešti patrili v sobotu 
24.2.2007 Slovenským gaz
dinkám.
Podujatie s týmto názvom 

zorganizovali na našom za
stupiteľskom úrade v Maďar
skej republike už po desiaty 
raz. Celkovo 61 slovenských 
gazdiniek z ôsmich maďar-
ských žúp bojovalo o pria-
zeň prítomných koláčmi a 
inými pochúťkami.
Na podujatí sa zúčastni-

li manželky prezidentov SR 
Silvia Gašparovičová a MR 
Erzsébet Sólyomová, ktoré 
svojou návštevou poctili Slo
venské gazdinky aj minulý 
rok.
Podujatie svojím kulinár-

skym umením obohatili aj 
gazdovia, ktorí sa zamerali 
na prípravu mäsitých jedál.
Tohtoročné Slovenské gaz

dinky boli aj súťažou, kto-

rej víťazmi sa podľa názoru 
prvých dám SR a MR stali 
všetci zúčastnení.
Silvia Gašparovičová oce-

nila ich kulinárske ume-
nie modranskou majolikou. 
Erzsébet Sólyomová zdôraz-
nila, že slovenská a maďar-
ská gastronómia sú si blízke 
a pre slovenskú menšinu je 
dôležité, aby si v Maďarsku 
zachovali nielen svoj jazyk, 

ale i kuchyňu.
K dobrej nálade, ktorá na 

podujatí Slovenské gaz
dinky panovala, prispeli aj 
folklórne skupiny Bažalič-
ka z Plachtiniec a Príbeliec 
z  okresu Veľký Krtíš a tak-
tiež heligonkári z Klenov-
ca – Ľubomír Zvara, Ján 
Kožiak, Martin Kožiak a Ján 
Vrbinský. Z novohradské-
ho regiónu na podujatie pri-
šiel zaspievať a zahrať súbor 
Svrčkovci.

Jaroslav Zvara

Slovenské gazdinky

Foto: www.rimava.sk



Rómske špeciality
V tomto čísle Klenovských 

novín sme sa rozhodli 
ponúknuť našim čitateľom 
zaujímavý a lacný recept 
na jedlo, ktoré má tak tro-
chu exotický názov Góje. 
Vymysleli ho v minulosti 
naši rómski občania a pre 
niektoré rodiny je význam-
nou súčasťou jedálneho 
lístka dodnes. Postup ako 
pripraviť to-
to určite 
chutné jed-
lo s vôňou 
n e z n á -
ma, nám 
prezradi-
la Mária 
Cibuľová, 
ktorá sa dlhé roky 
venuje rómskemu folkóru v 
Klenovci, ku ktorému určite 
patria aj pôvodné rómske 
kulinárske špeciality.

Góje
„Do dobre a precízne 

umytých hrubých bravčo
vých čriev si pripravíme 
plnku z narajbaných ze
miakov, ktoré zmiešame 

s na bravčovej mas-
ti rozpraženou cibuľkou. 
Pridáme cesnak, soľ, kore-
nie, sladkú papriku (podľa 
chuti   môže byť aj pálivá) 
a hladkú múku. Z tých-
to surovín urobíme cesto, 
podobné ako na halušky, 
len o niečo redšie. Takto 
pripravenou plnkou na-
plníme črevá, zaviažeme ich 
a dáme do vriacej osolenej 

vody na tridsať až 
š t y r i d s a ť 
minút variť.
M e d z i 

tým si roz
pražíme na 
bravčovej 
m a s t i 

cibuľku, do 
ktorej pridáme 

mletú papriku a uvarené 
góje položené na pekáč ňou 
zalejeme. Všetko ešte podle-
jeme vodou a dáme do rúry 
zapiecť dochrumkava. Tak-
to upečené góje podávame 
s chlebom, varenými zemi-
akmi, alebo kašou. Výborne 
chutia s kyslou kapustou, 
uhorkou a tiež s cviklou.“

Prednosti zimnej plemenitby
Zaužívaný spôsob chovu 

králikov drobných chova
teľov zameraný na získa-
vanie mäsa pre samozá-
sobovanie domácností, je 
založený na rozmnožovaní 
v jarnom a letnom obdo-
bí. V tom čase je možnosť 
využívať dostupnú vege-
táciu na odchov i výkrm 
mláďat. V jarnom a let-
nom období sa najviac 
šíria veľmi nebezpečné 
nákazlivé ochorenia. Nák-
lady na ochrannú 
vakcináciu a veter-
inárne úkony sú 
pre drobné cho-
vy mimoriadne 
zaťažujúce, ale 
bez nich nákazy 
môžu zlikvidovať 
celé chovy. To sú 
dôvody, ktoré vedú mno-
hých chovateľov k posunu 
rozmnožovacích cyklov na 
jesenné, zimné a predjarné 
obdobie. Oddychovú rege
neračnú prestávku v roz
množovaní umožnia zvier-
atám v letnom období. Hoci 
zimná plemenitba vyžaduje 
zvýšenú chovateľskú sta
rostlivosť, má prednos-
ti oproti jarným a letným 
vrhom. Z nich niektoré sú:
 Straty zapríčinené trávia
cimi poruchami sú pri 
zimnom kŕmení veľmi 
malé. Okrem toho chlad-
né mesiace vylučujú mno-

hé nákazy (kokcidióza, 
parazitárne choroby a. p.)

 Zo zimných vrhov získa-
vame králiky s kvalitnou 
srsťou.

 Králiky veľkých plemien 
sa dostatočne vyvinú a 
prepĺznu do výstavného 
obdobia – október, novem-
ber, december.

 Králiky tmavých plemien 
získavajú dobrú farbu 
srsti a pri malých ple-
menách ľahko dosiah-

neme krátke ušnice. 
Zimná plemenitba 
nie je vhodná pre 

králiky s dlhými 
ušnicami. 

 Pri menších ple-
menách môžeme krá-

liky zo zimných vrhov 
použiť na plemenitbu 
v priebehu roka. 

Zistilo sa, že mláďatá 
získavané zo zimnej plemen-
itby sú veľmi životaschopné 
a odolné voči chorobám.
Viem, že chovatelia majú 

svoje skúsenosti so zimnou 
plemenitbou, ja som uvie
dol tie, ktoré už 25 rokov 
úspešne uplatňujem vo svo-
jom chove králikov novozé-
landských bielych.

Oprava chyby:
V januárovom článku bo-

lo napísané, že štvordňové 
mláďatá už vybiehajú z 
hniezda. Správne má byť 
uvedené štvortýždňové mlá
ďatá.
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Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

Rudolf Kaštan (bh)

Marec
Znovu a znovu sa opaku-

je odveký cyklus striedania 
ročných období, keď po zim-
nom odpočinku sa prebú-
dza príroda. Prichádza jar a 
s ňou aj práce na záhradke. 
Medzi najdôležitejšie mô-
žeme zaradiť prípravu pô-
dy. Na to aby, sme vedeli, 
čo pôda potrebuje, musíme 
aspoň čiastočne vedieť, akú 
pôdu na záhradke, alebo 
na poli máme. Veľkopesto-
vatelia si dávajú pravidelne 
hodnotiť, aká je ich pôda, 
aké má vlastnosti a v nepo-
slednej miere aj to, čo všet-
ko potrebujú dodať počas 
prípravy pôdy na udržanie  
kvalitatívnych parametrov 
špecifických pre tú ktorú 
pestovanú rastlinu. Z eko-
nomického hľadiska je pre 
malopestovateľov, aj keď by 

to bolo veľkým prínosom ne-
rentabilné. Z tohoto dôvodu   
si musíme vystačiť z vlast-
ným zhodnotením a stano-
vením základov pre udrža-
nie priemernej kvality pôdy. 
To znamená na jej fyzikálne, 
chemické a biologické vlast-
nosti.
V hrubom hodnotení pô-

du na záhradke, alebo na 
políčku z fyzikálneho hľa-
diska  rozdeľujeme na pô-
du: ťažkú, stredne ťažkú a 
piesočnatú. Toto  si môže aj 
bez zložitých skúšok vizuál-
ne stanoviť. Na určenie typu 
pôdy posudzujeme vizuálne 
ich vlastnosti nasledovne:

Ťažká ílovitá pôda obsahu-
je veľké množstvo jemných, 
ílovitých častíc, čo spôsobu-
je po daždi, alebo po polie-
vaní pôdny prísušok (kôru), 
ktorý zabraňuje prístupu 

vzduchu ku koreňom rast-
lín a mikroorganizmom v 
pôde. Pôda sa pomalšie za-
hrieva. Takúto pôdu musí-
me často, ale hlavne včas 
prekopávať a tým zabrániť 
stvrdnutiu a zaschnutiu pô-
dy na povrchu.  Na zlepše-
nie týchto  pôd na jeseň po-
rýľujeme  „na hrubé brázdy“ 
tak, aby sa cez zimu mra-
zom rozpadli a zostali hrud-
kovité. Okrem toho môže-
me pri jesennom rýľovaní 
pridať piesok alebo popol z 
dreva. V každom prípade pri 
jesennom rýľovaní dávame 
do pôdy organické hnojivo 
ako je maštaľný hnoj  alebo 
kompost. Na jeseň každé 3 
až 4 roky pôdu povápnime, 
ale vtedy nehnojíme orga-
nickým hnojom.   

Stredne ťažká pôda. Nap-
riek tomu, že každá rastlina 
potrebuje pôdu iných vlast-
ností, pre väčšinu rastlín je 
na pestovanie vyhovujúca 
stredne ťažká pôda. Aby sa 

udržala jej hodnota,  je po-
trebné pôdu pri jesennom 
rýľovaní pridávať organic-
ké hnojivo, kompost alebo 
iný organický materiál. Na  
zlepšenie  prehlbujeme or-
nicu.

Piesočnatá pôda obsahu-
je väčšie množstvo hrub-
ších častíc. Pôda sa rýchlej-
šie  ohrieva. Rastliny trpia 
nedostatkom vody a živín. 
Tie sú rýchlo splavované do 
spodných vrstiev bez ich vy-
užitia rastlinou. Rozklad or-
ganických látok v piesočna-
tej pôde je intenzívnejší. A 
preto je potrebné častejšie 
hnojenie. Pomôže aj mulčo-
vanie pôdy organickým ma-
teriálom. 
Príprava pôdy na jar je pre-

to základom na dobrú úro-
du s prihliadnutím na druh 
pôdy.
 Chemické vlastnosti pô-

dy zisťujeme chemickým 
rozborom.

(pokračovanie na strane 6)



Jedná sa hlavne o obsah 
tzv.  základných  prvkov: 
ako sú: dusík, fosfor, dras-
lík, vápnik, horčík, ale aj 
o obsah stopových prvkov 
ako sú: bór, mangán, mo-
lybdén,  síra a ďalšie. Každý 
s prvok má pre rast a vývoj 
rastliny veľký význam, čo 
sa pri ich prebytku, alebo 
nedostatku prejavuje špe-
cificky na rastline (napr.: 
zmena sfarbenia listov).
Na stanovenie ich obsahu 

je potrebný chemický roz-
bor. Okrem toho sledujeme 
aj pHpôdy. To znamená 
akú reakciu má pôda: kyslú 
( s pH pod  6,5),  neutrálnu 
(s pH od 6,5 do 7,2 ) alebo. 
zásaditú ( s pH nad 7,2 ). 
Pomerne jednoduchá a do-
stupná je metóda používa-
ná na približné stanovenie 
pH pôdy pomocou indiká-
torového papierika. Postup 
je jednoduchý: odobratú 
vzorku pôdy v množstve asi 
jednej kopcovitej polievko-
vej lyžice zalejeme trojná-
sobným množstvom desti-
lovanej vody, zamiešame a 
necháme usadnúť. Potom 
do výluhu ponoríme indiká-
torový papierik a po vytia-
hnutí porovnáme so stup-
nicou (červené sfarbenie je 
pri kyslej pôde, nezmenené 
sfarbenie je pri neutrálnej a 
modré sfarbenie signalizu-
je zásaditú pôdu). Ešte jed-
noduchšia metóda je podľa 
obsahu vápnika v pôde. Vy-
sušenú vzorku pôdy zaleje-

me zriedeným octom  (po-
mer asi 1:3) a pozorujeme 
„šumenie“. Podľa veľkosti 
šumenia určíme pôdnu re-
akciu. Keď nenastane reak-
cia, vzorka „nešumí“, je pô-
da kyslá. Keď vzorka silno 
šumí, je pôda zásaditá. Na 
presnejší odhad, o akú pô-
du ide, je potrebná skúse-
nosť. 
 Biologické vlastnosti pô-

dy sú špecifické. Môžeme 
ich hodnotiť vizuálne pri 
práci s pôdou, hlavne pri 
rýľovaní. Naši starí otcovia 
hodnotili pôdu aj podľa vô-
ne. Pôda nesmela zapáchať, 
alebo kyslo voňať. To bol zlý 
znak, lebo dochádza ku ne-
dostatku vzduchu v pôde a 
rozmnoženiu anaeróbnych 
baktérií. Naopak príjemná 
vôňa po „zemine“ bola dô-
kazom dobrej starostlivos-
ti. Dážďovky v pôde sú tiež 
sprievodným znakom dob-
rej pôdy. V dobrej pôde do-
chádza aj k rýchlejšiemu 
rozkladu organických látok, 
to znamená, že po jesennom 
hnojení organickým hnojom 
nenachádzame nerozložené 
kúsky hnojiva. Na nie po-
slednom mieste je aj sfarbe-
nie pôdy. Čím má pôda viac  
tak potrebného humusu, je 
aj tmavšie jej sfarbenie. 
 Pri jarnom rýľovaní, ale-

bo kopaní preto nezabúda-
me na hodnotenie pôdy a jej 
obohatenie organickými ale 
v rozumnej miere aj anorga-
nickými hnojivami.

Jaroslav Jáchim
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Decembrové komunálne 
voľby v našej obci dopadli 
podľa očakávania. Ukázalo 
sa, že starosta obce JUDr. 
Pavel Struhár požíva dlho-
dobo dôveru veľkej časti 
obyvateľov obce. Podobne aj 
do obecného zastupiteľstva 
boli zvolení vo väčšine prí-
padov staronoví poslanci. 
Aj touto cestou im do zvo-
lených funkcií gratulujeme a 
želáme veľa zdravia a chuti 
do práce v novom volebnom 
období v prospech našich 
občanov.
Volebné výsledky vyjad

rujú v podstate spokoj
nosť občanov s prácou 
predstaviteľov obce v minu-
lom období, ale prejavená 
dôvera je aj záväzkom do 
budúcnosti, pretože aj v 

Klenovec  p o  v o ľ b á c h
budúcom období bude treba 
riešiť mnoho existujúcich 
problémov. Treba si tiež 
uvedomiť, že na voľbách sa 
zúčastnilo len niečo vyše 
50% voličov, čo svedčí o tom, 
že mnohí občania sú apatickí 
a nedôverujú nikomu z kan-
didátov. Novozvolení poslan-
ci by ich mali svojou prácou 
presvedčiť o správnosti ich 
zvolenia.
Už v minulých číslach Kle

novských novín som načrtol 
niektoré problémy v našej 
obci, ktoré by bolo treba 
riešiť. Dnes pripomeniem 
ešte jeden. Je to komuniká-
cia v Novej štvrti. Podľa ces-
ty touto časťou našej obce 
by jej lepšie prislúchal ná-
zov „stará štvrť“. Obyvate-
lia tejto časti už asi ani ne

veria, že niekedy príde čas, 
keď sa nebudú podkýnať na 
skalách, brodiť sa po vode 
v jamách a podobne. Veď 
touto cestou je často nas-
merovaná aj všetka automo-
bilová doprava v čase, keď 
na hlavnej ceste je obchádz-
ka z rôznych dôvodov. Treba 
veriť, že nové zastupiteľstvo 
konečne vyrieši aj túto 
komunikáciu k spokojnosti 
občanov. 
Za vážny nedostatok v prá-

ci poslancov považujem, že 
vinou volebného systému 
sa v našej obci volia poslan-
ci v jednom volebnom ob-
vode. Po zvolení neexistuje 
žiadne prepojenie volič – po-
slanec. Občania nevedia, 
na ktorého poslanca by sa 
mohli prípadne pri riešení 
svojich problémov obrátiť. 
Podobne poslanci nepozna-
jú problémy svojich voličov. 
Preto by nebolo na škodu ve-

ci na zastupiteľstve prideliť 
poslancom určité časti v ob-
ci, za ktoré by zodpovedali, 
informovať o tom občanov a 
pravidelným stykom s nimi 
nanášali ich problémy na za-
sadnutiach zastupiteľstva.
Tiež by sa napríklad moh-

la v Klenovských novinách 
zaviesť rubrika, kde by 
postupne jednotliví po-
slanci skladali účty zo svo-
jej činnosti za určité obdo-
bie. Tým by bola zaistená 
spätná väzba, občania by 
boli lepšie informovaní o 
činnosti poslancov, ktorým 
dali svoje hlasy a nado-
budli dojem, že sa aj oni 
zúčastňujú na správe obce. 
Tým by sa isto zabezpečila 
ich väčšia spokojnosť, čo by 
sa pravdepodobne odzrkad-
lilo v nasledujúcich voľbách 
väčšou účasťou voličov, o čo 
by malo ísť nám všetkým.

 Slavomír Hruška

(dokončenie zo strany 4)

*9.2.2007 – Heligonkári DFS 
Mladosť sa zúčastnili fašian-
gových pochôdzok v Rimav-
skej Sobote a spolu s ĽH FS 
Vepor,  ŽSS a MSS vystúpili 
v programe Fašiangy sa krá
tia v Dome kultúry v Rimav-
skej Sobote.
*10.2.2007   Heligonkári 
FS Vepor nahrávali v nahrá-
vacom štúdiu vo Viničnom 
svoje CD.
*10.2.2007   Mladší heli-
gonkári zahrali a zaspieva-
li gemerské piesne na Plese 
Gemerčanov v Banskej Bys-
trici.
*16.2.2007 – ĽH FS Vepor 
so sólistkou speváčkou 
Stanislavou Zvarovou sa 
zúčastnili verejnej nahrávky 
folklórneho koncertu Hrajte 
že, mi hrajte pri príležitosti 
vydania publikácie BBSK Zo 
srdca Európy, ktorú uspori-
adal BBSK, Rádio Regina a 

PKO v Banskej Bystrici.
*18.2.2007 – V rámci fa
šiangových pochôdzok v 
Čiernom Balogu bola aj 
prehliadka heligonkárov, na 
ktorej sa zúčastnili aj heli-
gonkári FS Vepor.
*23.2.2007   Členovia DFS 
Mladosť vystúpili v progra-
me pre ZŠ v Hrachove.
*23.2.2007 – Na 41. roč-
níku vyhodnotenia najús-
pešnejších športovcov okre-
su Rimavská Sobota za rok 
2006 účinkoval v kultúrnom 
programe aj FS Vepor z Kle-
novca.
*24.2.2007   Heligonkári 
FS Vepor – Ľubomír Zvara, 
Ján Kožiak, Martin Kožiak 
a Ján Vrbinský vystúpili na 
podujatí Slovenské gazdinky 
v Budapešti.

Jaroslav Zvara

Vystúpenia klenovských folkloristov

Najvyťaženejší  z folkloristov sú heligonkári
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Roku 1827 odišlo z Kle-
novca na Podkarpatskú Rus 
(dnes zakarpatská Ukrajina) 
sedem rodín drevorubačov, 
uhliarov a povozníkov. Usa-
dili sa pri Mukačeve neďale-
ko Fridešova, kde bola žele-
ziareň. Neskôr išli ďalší. Do 
roku 1834 sa vysťahovalo na 
Podkarpadskú Rus takmer 
štyristo osôb. Založili tu 
kolóniu, ktorú nazvali Nový 
Klenovec.
Novoklenovčania sa zapísa-

li do povedomia domáce-
ho obyvateľstva ako veľmi 
pracovití a poriadni ľudia. 
Po desiatich až dvadsia-
tich rokoch sa Nový Kle-
novec stal usporiadanou 
obcou so širokou ulicou. 
Pred každým domom bola 
kvetinová záhrada, na kon-
ci domu hospodárske stavis-
ká, chliev, humno a pomer-
ne veľký dvor a záhrada.
Pokorne znášali ťažký 

osud, lebo predstavy, s kto-
rými prišli do tohto kraja 
prví kolonisti, sa nenaplni-
li. Ich údelom bola naďalej 
ťažká práca v lese, furman-
ka, pálenie dreveného uhlia 
a roľníčenie na neúrodnej 
pôde. Zachovávali si svoje 
náboženstvo, slovenskú reč, 
ľudové zvyky a piesne, čo si 
priniesli z domova. Lipli na 
starom spôsobe života. Žili v 
izolácii obkolesení inonárod-
ným etnikom.
Po vzniku Česko – Slo-

venska roku 1918 zača-
li Novoklenovčania voľnej-
šie dýchať. Roky poroby sa 
skončili. To, čo zaťato bráni-
li – slovenské národné pove-
domie – mohli voľne prejaviť. 
Pocítili veľkú silu, o ktorú sa 
opreli. Bola to sila spolupa-
tričnosti, keď sa opäť spojili 
so svojím národom, so svo-
jou cirkvou.
Radosť zo života im v tridsi-

atych rokoch skalila hospo-
dárska kríza, neskôr sve-
tová vojna. Dňa 14. marca 
1939 prestala existovať Čes-
ko – slovenská republika. V 
ten deň sa v Bratislave zišiel 
Krajinský snem, ktorý vyslo-
vil súhlas s osamostatnením 
Slovenska. Samostatnosť 
vyhlásila aj vláda Podkar-
patskej Rusi. Ešte v ten 
deň na jej územie zaútočilo 
maďarské vojsko a krajinu 
obsadilo. Do Nového Klenov-

ca prišli Maďari na druhý 
deň. Pokúšali sa predovšet-
kým zrušiť slovenskú školu, 
čo sa im nepodarilo. Zaúto-
čili na mládež – tá prejavo-
vala odpor, kde sa len dalo.
Vojnové roky ťažko doľahli 

na Novoklenovčanov. Zapoji-
li sa do boja za národné oslo-
bodenie. V radoch Červe-
nej armády bojovalo sedem 
občanov. V prvom česko 
– slovenskom armádnom 
zbore bolo šestnásť Novokle-
novčanov. V boji za slobodu 
padlo šesť vojakov Červenej 
armády a dvaja príslušníci 

prvého česko – slovenské-
ho armádneho zboru. Deväť 
ďalších občanov Nového Kle-
novca sa stalo obeťami voj-
ny.
Sloboda do Nového Klenov-

ca prišla v jeseni 1944. Tri 
dni sa Novoklenovčania rado-
vali z oslobodenia. Potom sa 
dozvedeli, že Podkarpatskú 
Rus pripojili k Ukrajine, čo 
znamenalo vznik sovietskyh 
štátnych orgánov. Nový Kle-
novec žil od toho času v ťaž-
kej atmosfére.
A tu uprostred neistoty 

zbĺkla iskierka nádeje. Bola 
to možnosť vrátiť sa domov, 
do svojej vlasti – na Sloven-
sko. Začalo sa to celkom 
jednoducho. Novoklenovča-
nia vycítili, že sa deje čosi, 
čo nesmierne ovplyvní ich 
osud, ich budúcnosť. Vojno-
vé útrapy, maďarizácia a po 
vojne nemilosrdné pretrh-
nutie šnúry s rodákmi – to 
bolo nad ich sily.
Stodvadsať rokov žili odlú-

čení od svojho národa. 

Národné a náboženské zása-
dy im nedovoľovali uzatvá-
rať manželstvá s partnermi 
z okolia a Slovensko bolo 
ďaleko, a po vojne aj odde-
lené sovietskou hranicou. Aj 
novoklenovský chotár im bol 
zrazu tesný. Bol nedosta-
tok stavebných pozemkov. 
Novoklenovské rodiny mali 
veľa detí a polia sa nedali 
deliť donekonečna.
Myšlienka na návrat do

mov, na Slovensko, dozrie-
vala pomaly, ale isto. Keď 
sa o tejto možnosti dozve-
deli, spontánne sa rozhodli 

pre návrat do rodnej vlasti. 
Prvá bola mládež. Nadvä-
zovala pretrhnuté zväzky s 
Novoklenovčanmi, čo osta-
li po vojne na Slovensku, a 
postupne z Nového Klenovca 
odchádzala.
Prišiel rok 1946. Soviet-

ska moc uzavrela hranice a 
Novoklenovčania ostali bez 
možnosti akéhokoľvek sty-
ku, ale vedeli si pomôcť. Ile-
gálne prešli na Slovensko 
a priniesli dobré správy. V 
januári 1947 prišla do Užho-
rodu komisia z Ministerstva 
vnútra z Prahy, ktorá zabez-
pečovala návrat na Sloven-
sko.
Nebolo to ľahké opustiť 

Nový Klenovec – rodný kraj. 
Obľúbili si tento kút zeme, 
prirástol im k srdciam, mali 
ho radi, bystrú Rimavu, 
tmavé, šedivé lesy a žblnko-
tajúce potôčiky, studničky 
krištáľovej vody, malé otcov-
ské roličky, skromný rod-
ný domček, hroby a mohy-
ly drahých na cintoríne, a 

Návrat Novoklenovčanov na S lovensko
nadovšetko milý a útulný 
chrám. Bdel nad nimi na 
svojom vyvýšenom mies-
te ako verné oko mocného 
strážcu.
Pomaly, ale iste dozrieval 

čas návratu do starej vlas-
ti. Nadišiel deň rozlúčky s 
Novým Klenovcom. Dňa 29. 
apríla 1947 sa v podvečer-
ných hodinách zhromaždili 
obyvatelia dediny v kostole. 
Posledný raz sa rozozvuča-
li píšťaly organu, keď spre-
vádzal velebné tóny piesne 
na rozlúčku:
Kto dá mi sily k púti v 
ďalekú blaha ríš?
Kto osvieti mi cestu, úska-
lia, zrady skrýš?
Kto nahradí mi svojeť v tej 
smutnej cudzine?
Môj Boh a brat: Pán Ježiš. 
On svetlo jediné.
Sedem mužov prišlo z Kle-

novca na Podkarpatskú Rus 
pred stodvadsiatimi rokmi. 
Začiatkom mája 1947 dva 
špeciálne vlaky odviezli na 
Slovensko ich potomkov – 
775 obyvateľov Nového Kle-
novca a 66 príslušníkov slo-
venských rodín z okolia. V 
dvoch vlakových súpravách 
sa presťahovalo 171 rodín, 
841 osôb. Viezli so sebou 
117 koní, 350 kusov hoväd-
zieho dobytka a asi 400 oší-
paných, ako aj zásoby obilia, 
sena a zemiakov.
Novoklenovčania sa vrá-

tili domov – na Slovensko. 
Zabudli na príkoria a nási-
lenstvá, čo im cudzí spôsobi-
li, a začali odznovu – v oko-
lí Tornale v obciach Kráľ, 
Chanava, Abovce, Figa, Číž, 
Lenka, Valice, Skerešovo, 
Rumince a Chrámec, ale aj 
na Morave a v Čechách. Roz-
tratili sa po celom Sloven-
sku. Mnohí odišli do veľkých 
a priemyselných miest, ale 
ich súdržnosť pretrvala a 
trvá dosiaľ.
Nebolo to vždy nežné prija-

tie – privinutie v mäkkom 
náručí, na teplej hrudi a 
k vrelému srdcu. Osud k 
nim bol aj nemilosrdný, ale 
Novoklenovčania vydrža-
li. Pravidelne sa stretávali a 
posilňovali v nádeji na lepší 
život. Čas plynul a zahmlil 
aj obraz Nového Klenovca. 
Nový Klenovec bol, ale už nie 
je. Žije však odkaz predkov. 
Žije pamiatka Nového Kle-
novca!

Július Molitoris

Nový Klenovec v 20. storočí
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Štartuje  jarná časť futbalových súťaží
Výsledky našich reprezentantov vo vrcholiacej bedmintonovej sezóne neustále vzbudzujú zaslúženú pozornosť a 
povšimli si ich aj organizátori ankety o najúspešnejších športovcov okresu za rok 2006, v ktorej sme mali medzi ocene-
nými práve vďaka bedmintonu svoje zastúpenie.

O slovo sa však začínajú 
hlásiť aj letné športy, meno-
vite futbal. Jarná časť V. 
ligy štartuje už 25. marca 
a preto prinášame pohľad 
trénera mužstva dospelých 
na výsledky jesennej časti 
a očakávania v jarnej odve-
te. Najskôr však výsledky zo 
zápolení bedmintonistov.

Nitra 27.1.2007 

Veľkej ceny Nitry mladších 
dorastencov sa zúčastnilo 25 
chlapcov a 32 dievčat, z toho 
5 z Klenovca. Je potešiteľné, 
že až tri dievčatá (Surová, 
Rebová a Balciarová) siaha-
jú po medailách, ktoré by 
mohli získať na M SR v Nit-
re 21. apríla. Pokiaľ v mixe 
prvé dve miesta patrili tren
čianským dvojiciam Bočák, 
Jariabková a Ludík Plesní-
ková, tretie a štvrté mies-
ta patrili bratislavskokle-
novským dvojiciam Fašung, 
Rebová a Vachálek, Surová.

Vo štvorhre dievčat primát 
patril dvojici Rebová, Gajdo-
šíková (TN) po víťazstve nad 
párom Betáková, Machun-
ková (TN). S týmto párom v 

1. kole prehral pár Lichan-
cová, Antalová 18:21, 19:21. 
Tretie miesto patrí dvojici 
Balciarová, Surová. Vo dvoj-
hre sa očakávalo celkové 

KN: Jediné víťazstvo dosiah-
nuté na ihrisku, iba deväť 
bodov z trinástich zápa-
sov, katastrofálne skóre a 
posledné miesto v tabuľke, 

taká je 
bilancia 
účinko-
v a n i a 
mužstva 
v jesen-
nej časti 
V. ligy. 
Kde sa 
s t a l a 
chyba?

J.B.: Chyba sa stala v tom, 
že sme nevyhrali viac zápa-
sov. Mužstvo nepredvádza-
lo to, na čo má. Treba pove-
dať, že najväčšie problémy 
sme mali v obrane a to 
hlavne na jej krajoch, ale aj 
v premieňaní aj toho mála 
šancí, ktoré sme si vypra-
covali. V každom zápase 
(snáď s výnimkou zápasu 
s Hnúšťou) nám vybuch-
la nejaká formácia. Raz to 
boli brankári, raz obrana, 
inokedy útok. Dúfam, že v 

víťazstvo Rebovej. Prehrala 
však vo finále s Jariabkovou 
(TN) v troch setoch –11, 19, 
9. Antalová Denisa skončila 
na 5.8. mieste a Balciaro-
vá s Lichancovou na 9.16. 
mieste. Všetky budú v nomi-
nácii na spomenuté M SR 
mladšieho dorastu.

Trenčín 10.2.2007 

Tretej Veľkej ceny dospe-
lých v Trenčíne sa zúčastnili 
aj dve hráčky Družstevníka 
Klenovec, mladšie doras-
tenky Dominika Rebová a 
Romana Surová. Dominike 
„neprial“ los – už v prvom 
kole sa stretla s jedinou 
zahraničnou hráčkou, Češ-
kou Maixnerovou, a prehrala 
s ňou 16:21 a 15:21. Češka 
sa dostala až do semifiná-
le, kde ju zdolala Kv. Orlov-
ská v troch setoch. Stretnu-
tie však bolo veľmi poučné a 
odhalilo ďalšie chyby našej 
mladej hráčky.

jarnej časti sa to obráti k 
lepšiemu.

KN: V poslednom jesen-
nom remízovom zápase s 
miestnym rivalom z Hnúš-
te mužstvo ukázalo bojov-
nosť, aj niečo z futbalového 
umenia. Prečo sa vo väčši-
ne zvyšných zápasov nedo-
kázalo dostatočne motivo-
vať?

J.B.: Derby je derby. V 
takýchto zápasoch netre-
ba hráčov motivovať, skôr 
naopak. Čo sa týka ostat-
ných zápasov, myslím si, 
že s motiváciou nebol pro-
blém, skôr s tým herným 
umením. Ale to, ako sa 
ukázalo v poslednom zápa-
se, tiež nie je až také kata-
strofálne. Ja si myslím, že 
je to vec sebadôvery, ktorá 
sa však väčšinou získava 
na tréningoch. To je však v 
súčasných ekonomických 
a pracovných podmien-
kach v našom regióne dosť 
závažný problém.

KN: Ako prebiehala príprava 
na jarnú časť súťaže, ktorú 

by sme mali začať domácim 
zápasom s Veľkým Blhom v 
nedeľu 25. marca?

J.B.: Prípravu na odvetnú 
časť súťaže sme začali 13. 
januára na ihrisku, násled-
ne sme využívali možnosti 
v školskej telocvični. Máme 
naplánovaných 6 až 7 prí-
pravných zápasov. Súčas-
né počasie nám tiež veľmi 
pomáha, dá sa pripravovať 
na ihrisku oveľa skôr, ako 
tomu bolo po iné roky.

KN: Nastali počas zimnej 
prestávky nejaké zmeny 
v hráčskom kádri alebo v 
realizačnom tíme?

J.B.: V kádri zatiaľ nenasta-
li veľké zmeny. Snáď až na 
odchod Pavla Jáchima do 
Anglicka. Na druhej stra-
ne sa do mužstva chce vrá-
tiť Roman Garlaty. Ďalšou 
vecou je doriešenie prestu-
pu Mira Kubinca a Vikto-
ra Vinceho z Hnúšte. Rea-
lizačný tím sa nezmenil, 
bohužiaľ. Bohužiaľ preto, 
lebo v klenovskom futba-
le pracuje len veľmi málo 

zanietených ľudí, ktorým 
záleží na ďalšom rozvo-
ji tohto športu. Ja by som 
chcel aj touto cestou vyzvať 
ľudí, ktorí chcú pre ten-
to šport niečo urobiť, nech 
prídu medzi nás. Viete, 
podľa mňa je rozdiel sad-
núť si na tribúnu a kriti-
zovať, ako by to malo byť a 
ako by sa to malo robiť (aj 
keď niekedy oprávnene). Je 
však iné prísť a seriózne 
začať pracovať na odstra-
ňovaní nedostatkov, ktoré 
vidno z tribúny. Ja budem 
veľmi rád, ak sa takíto ľu-
dia nájdu a pomôžu fut-
balu, aby sme nemuseli 
hľadať naše mužstvo len 
na spodných priečkach 
tabuľky.

KN: Aký je výkonnostný cieľ 
mužstva v jarných odve-
tách?

J.B.: Cieľ mužstva zostá-
va nezmenený, to zname-
ná umiestnenie v stre-
de tabuľky, čo súčasne 
znamená tiež záchranu v 
súťaži.

(mk)

Rozhovor s trénerom futbalistov J. Bencom

Dvojica Nikola Lichancová  Denisa Antalová sa umiestnila 
na 5. mieste v ankete o najúspešnejšieho športovca okresu 
za rok 2006 v kategórii žiakov (dokončenie na 8.strane)
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Odchádza, aby znova prišla

Na rozlúčku zima máva,
odchádza, tak sa povráva.
Len sniežik sa kdesi ukrýva,
veď svoje zimné sny dosníva.

Slniečko nedá pokoja,
vytráca sa krása tvoja.
Máš to už veľmi namále,
slnko ti svieti do tváre.

Odchádza hrdo a pyšne,
až nám srdce stisne.
Aby sa znova k nám vrátila
a svojou krásou nás očarila.

Pavel Brndiar

Na turnaji sa prvýkrát pred-
stavila Surová a dostala sa 
do druhého kola po víťazst-
ve nad Šidlovou z Trenčína. 
Fašungová z BA bola už nad 
jej sily. V mixe pár Tomčík 
(KE), Rebová prešiel prvým 
kolom a v druhom podľahol 
páru Zavada, Kráľová až v 
treťom sete 24:26! Tento pár 
nakoniec obsadil tretie mies-
to. Štvorhru hrala Dominika 
so Špilarovou (KE). Nahra-
dila nemocnú G. Štefániko-
vú a obsadili konečné 3.4. 
miesto! Pár Surová, Poláko-
vá (BA) prešiel prvým kolom 
a v druhom stroskotal práve 
na páre Rebová, Špilarová. 
Otázka je, prečo Klenovčan-
ky nehrali spolu. Je možné, 
že tak budú hrať na M SR, 
pretože k Špilarovej sa vrá-
ti Štefániková a k Polákovej 
jej chorá partnerka. Na tur-
naji hrala aj Klenovčanka 
Barbora Bobrovská (KE). V 
mixe nastúpila s jej tradič-
ným partnerom P. Mečá-
rom a súťaž spolu vyhrali. 
Vo štvorhre, ktorú hrala so 
Zabavníkovou tiež nenašli 
premožiteľky!

Hrachovo 10.2.2007
V Hrachove sa konal tre-

tí turnaj regiónu stred-
né Slovensko za účasti 25 
mladších a starších žiakov 
z troch oddielov. Finálové 

výsledky. Ml. žiaci: Palúš 
(KL) – Trimaj (HR) 2:1, Čaj-
ková – Lásková (obe KL) 2:0. 
Víťazi štvorhier: Palúš, Jac-
kuliak (HR),   Ren. Surová, 
Lásková. Starší žiaci finá-
lové výsledky:  Brož (KL) – 
Strelec (Zvolen) 2:0. Anta-
lová D. – Repiská (Zvolen) 
2:0. Víťazi štvorhier: Brož, 
Ulický; Lichancová, Balcia-
rová; Brož, Lásková (všetci 
Klenovec).

Prešov 17.2.2007 

Na oblastné majstrov-
stvá SR východ mladších 
žiakov odcestovala dvojica 
dievčat Nikoleta Bálintová 
a Ivana Lásková. Pôvodne 
mala aj Michaela Čajková, 
ale tá musela do postele s 
horúčkou.
Nikoleta potvrdila posta-

venie turnajovej jednot-
ky a s prehľadom zvíťazi-
la. Ivana štartovala ako 37 
hráčka aktuálneho rebríč-
ka a umiestnila sa na 9.
16. mieste. V druhom kole 
prehrala s 11tou hráčkou 
Gogoľovou len 7:15 a 12:15. 
Vo štvorhre obe dievčatá z 
pozície turnajovej štvor-
ky obsadili druhé miesto, 
keď podľahli Zvolenčankám 
(Repiská, Jurčiaková) 10:15 
a 11:15.

Ivan Majorský

Bedminton - dokončenie zo strany 7
Spojená stredná škola

Hnúšťa

v školskom roku 2007/2008 otvárame
nasledujúce odbory

Dievčenská odborná škola

- obchod a podnikanie (4-roč-
ný, maturita)

- opatrovateľka (3-ročný, záve-
rečná skúška)

Stredné odborné učilište

- mechanik - opravár - stroje 
a zariadenia (3-ročný, výuč-
ný list)

- stolár (3-ročný, výučný list)
- umelecký kováč a zámočník 

(3-ročný, výučný list)

Bližšie informácie:

- osobne u PaeDr. Juríkovej alebo riaditeľky školy
- telefonicky na číslach 047/5422426, 0907/399881
- e-mailom sss@doshnusta.edu.sk

U každého trojročného odboru ponúkame možnosť
pokračovania v štúdiu a získanie maturity

Absolventi stredných škôl – POZOR !!!

Ak máte záujem o absolventskú prax
v Občianskom združení RODON Klenovec

v termíne od 1.4.2007,
prihláste sa v kancelárii OZ RODON

(suterén MKS Klenovec) do 12.3.2007.

Požadujeme základné znalosti PC (WORD, EXCEL,
INTERNET) alebo základné vedomosti z účtovníctva

 (absolventi stredných priemyselných škôl – výpočtová 
technika, obchodných akadémií – účtovník)


